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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  

       

Kommunstyrelsens protokoll tisdagen den 11 
juni 2024 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-15:25,  
ajournering klockan 12:00-13:00 

Paragrafer 

172-199 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande §§ 172-176 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande §§ 175-199 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) §§ 174-199 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) §§ 174-199  
Fredrik Hultman (M) 
Mats Gyllander (M) §§ 172 – 174 
Karolin Lundström (V) §§ 172-173, 177-199 
Anna Johansson Dahl (V) 
Alexander von Uckermann (SD) 
David Ling (MP) §§ 172-173 
Klara Ellström (MP) §§ 172-173 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V) §§174-175 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) §§ 174-199 
Klara Ellström (MP) §§ 174-199 
Mats Gyllander (M), §§ 175-199 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Lena Grapp 
stadsjurist, Susanne Eriksson politisk stabschef, Anna Hammarbäck koordinator, Sara-
Carin Öhman kommunsekreterare samt Elin Blume, Anders Fridborg, Norea Forsman 
Olsson, Camilla Söderquist, Johanna Andersson, hannes Widmark, Sofie Blomgren och 
Ida Bylund Lindman föredragande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 172 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Sofia Andersson (M) att jämte ordföranden justera protokollet, samt 
2. att protokollet justeras tisdagen den 18 juni 2024. 

 

§ 173 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att punkt 5. Föredragningar inför beslut tidigareläggs och tas direkt efter punkt 
2, 

2. att ärendena 27. Deltagande konferens och möten och 28. Valärenden utgår, 
3. att ärendena X1. Utredning av möjlig samordning och utveckling av 

evenemangsverksamheten i Uppsala kommunkoncern och X2. Remiss av Miljö 
och klimatprogram läggs till föredragningslistan, samt  

4. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 174 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Samrådsförslag till program och handlingsplan för bostadsförsörjningen, Bostad 
för alla  

De kommunala ordningsvakterna - effekter, uppdrag och organisationsform  

Lägesbild och åtgärdsplan enligt Lag (2023:196) om kommuners 
brottsförebyggande arbete  

Riktlinje för naturhänsyn och ekologisk kompensation vid förändrad 
markanvändning  

Utredning av möjlig samordning och utveckling av evenemangsverksamheten i 
Uppsala kommunkoncern 

Remiss av Miljö och klimatprogram 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 175  

Upphandling av entreprenad, Uppsala 
Spårväg förarbeten KM 5/230-7/220, Hugo 
Alfvéns väg Gottsunda allé 
KSN-2024-01132 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i Vårdsätravägen, Hugo Alfvéns 
väg och Gottsunda allé inom Uppsala Spårväg förarbeten enligt 
sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 8, samt  

2. att delegera till förvaltningens direktör att utse entreprenör. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning av träd och uppbyggnad av mark inom påverkat entreprenadområde för 
spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det dynamiska inköpssystemet (DIS) 
för Uppsala Spårväg förarbeten.   

Upphandlingen avser sträckan Vårdsätravägen (sträckan Norbyvägen–Hugo Alfvéns 
väg), Hugo Alfvéns väg (sträckan Vårdsätravägen–Musikvägen) och Gottsunda allé 
(sträckan Hugo Alfvéns väg–Dag Hammarskjölds väg). Arbeten som ingår i denna 
upphandling är stora och djupa längsgående ledningsläggningar samt en del djupa 
korsande ledningsläggningar. Arbetena innehåller även anläggande av 
spårvägssektionens södra gång- och cykelbana längst Vårdsätravägen, i Hugo Alfvéns 
väg och Gottsunda allé återställs mark till befintligt skick. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 143 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2024 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt entreprenad  
• Bilaga 4, Byggbarhet Hugo Alfvén/Gottsunda Allé 
• Bilaga 5, PM Träd Hugo Alfvén/Gottsunda Allé 
• Bilaga 6, särskilda kontraktsvillkor avseende ekologisk hållbarhet. 
• Bilaga 7, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 8, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Alexander von 
Uckermann (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå ärendet. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
förvaltningens förslag 
(1) att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör för 
anläggande av ledningar och allmän plats i Vårdsätravägen, Hugo Alfvéns väg och 
Gottsunda allé inom Uppsala Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till 
bilaga 8, samt  
(2) att delegera till förvaltningens direktör att utse entreprenör. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla 
arbetsutskottets förslag mot Erik Pelling (S) med fleras yrkande att bifalla 
förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande med följande motivering: 
Vi vill inte bygga ut spårväg i Uppsala och därför yrkade vi avslag till förslaget till beslut. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte spårvägsprojektet utan förordar en lösning 
för kapacitetsstark kollektivtrafik liknande MalmöExpressen. I ljuset av kraftiga och 
negativa verklighetsförändringar sedan Fyrspårsavtal och Stadsmiljöavtal tecknades är 
det mycket oklokt att fortsätta att satsa på spårväg som lösning för kapacitetsstark 
kollektivtrafik i Uppsala kommun. Det är mycket bättre att minska förtätningen i södra 
stadsdelarna och förstärka pendlarkapaciteten särskilt från orterna Storvreta, Vattholma 
och Skyttorp 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 176  

Upphandling av entreprenad, Uppsala 
Spårväg förarbeten KM 10/440-10/790, Väg 255 
Skåneresan 
KSN-2024-01133 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i väg 255 och Skåneresan inom 
Uppsala Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 7, samt  

2. att delegera till förvaltningens direktör att utse entreprenör. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning av träd och uppbyggnad av mark inom påverkat entreprenadområde för 
spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det dynamiska inköpssystemet (DIS) 
för Uppsala Spårväg förarbeten.   

Upphandlingen avser sänkning av väg 255 och Skåneresan i korsning med kommande 
spårväg samt flytt av ledningar som påverkas av kommande spår eller sänkning av väg. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 144 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2024 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt entreprenad  
• Bilaga 4, Byggbarhet v255/Skåneresan 
• Bilaga 5, särskilda kontraktsvillkor avseende ekologisk hållbarhet. 
• Bilaga 6, PM Träd v255/Skåneresan 
• Bilaga 7, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 8, Ekonomiska konsekvenser 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Alexander von 
Uckermann (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå ärendet. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
förvaltningens förslag 
(1) att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör för 
anläggande av ledningar och allmän plats i väg 255 och Skåneresan inom Uppsala 
Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 7, samt  
(2) att delegera till förvaltningens direktör att utse entreprenör. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla 
arbetsutskottets förslag mot Erik Pelling (S) med fleras yrkande att bifalla 
förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
avslagsyrkande med följande motivering: 
Vi vill inte bygga ut spårväg i Uppsala och därför yrkade vi avslag till förslaget till beslut. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte spårvägsprojektet utan förordar en lösning 
för kapacitetsstark kollektivtrafik liknande MalmöExpressen. I ljuset av kraftiga och 
negativa verklighetsförändringar sedan Fyrspårsavtal och Stadsmiljöavtal tecknades är 
det mycket oklokt att fortsätta att satsa på spårväg som lösning för kapacitetsstark 
kollektivtrafik i Uppsala kommun. Det är mycket bättre att minska förtätningen i södra 
stadsdelarna och förstärka pendlarkapaciteten särskilt från orterna Storvreta, Vattholma 
och Skyttorp. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 177  

Yttrande över betänkandet En enklare 
hantering av vattenfrågor vid planläggning 
och byggande (SOU 2023:72) 
KSN-2024-00865 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Regeringskansliet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Regeringen beslutade den 28 oktober 2021 att tillkalla en särskild utredare med 
uppdrag att göra en översyn av de bestämmelser i plan- och bygglagen som avser 
vatten (direktiv 2021:92). Syftet med utredningen har för det första varit att förenkla 
och förtydliga på vilket sätt miljökvalitetsnormer för vatten ska få genomslag vid 
planläggning och prövning enligt plan- och bygglagen på ett sätt som motsvarar 
kraven i EU-rätten och som underlättar kommunernas tillämpning av dessa krav. För 
det andra har syftet varit att ge kommunerna de verktyg som behövs för att säkerställa 
att de krav på miljömässigt och ekonomiskt hållbara lösningar för dag- och 
dricksvatten som ställs vid planläggning och prövning enligt plan- och bygglagen kan 
genomföras i dag och vid ett förändrat klimat. Betänkandet har lämnats till 
Regeringskansliet och sedan skickats ut på remiss.  

Kommunen ser att utredningens förslag leder till större möjligheter att beakta 
vattenhantering i planläggning och byggande, vilket är positivt för att kunna nå god 
status i våra grundvatten och ytvatten. Kommunen hade önskat att utredningen även 
hade omfattat vattenhanteringen i redan bebyggda miljöer.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 148 
• Tjänsteskrivelse daterad 29 april 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet En enklare hantering av vattenfrågor vid 

planläggning och byggande (SOU 2023:72) till Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet 

• Bilaga 2, Betänkandet ”En enklare hantering av vattenfrågor vid planläggning 
och byggande” 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottet förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med tanke på hur avgörande Vatten och avfallsfrågorna är för ett samhälles utveckling 
tycker UP att det ska regleras att dricksvattenförsörjningen och avfallshanteringen ska 
vara med tidigt i samband med att mark- och exploateringsärenden äger rum. Det är 
anmärkningsvärt att det återkommande framgår att Uppsala Vatten och avfall AB inte 
tidigt varit med i planarbeten inom Stadsbyggnadsförvaltningen. I projektdirektiven 
kopplade till Mark- och exploatering ska det alltid framgå att Uppsala Vatten och avfall 
AB ska ingå i projektgruppen. I betänkandet om enklare hantering av vattenfrågor vid 
planläggning och byggande anser UP att det tydligt ska införas ett ska-krav om att en 
kommuns VA-verksamhet ska vara med i arbetet från början. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 178  

Utveckling av den regionala 
persontågstrafiken – plan för utveckling av 
den regionala persontågstrafiken i Uppsala län 
till 2050 
KSN-2024-01460 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att komplettera yttrandet med en skrivning om behovet av en Norra station på 
sikt, samt 

2. att med ändringen ovan avge yttrande till Trafikverket enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Region Uppsala har tagit fram en plan för utveckling av tågtrafiken i länet.  

Planens huvudsakliga syfte är att beskriva det långsiktiga behovet av tågtrafik som 
möjliggör att länets invånare kan tillgodose sitt resbehov och visa på behovet av 
infrastrukturella satsningar i järnvägsanläggningen. Utgångspunkten är dagens 
infrastruktur inklusive de förändringar i infrastrukturen som är planerade. Planen 
utlovar inte någon specifik trafik utan trafikutvecklingen och de åtgärder som behövs 
för att få till denna behöver hanteras i separata beslut framöver. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 149 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 maj 2024 
• Bilaga 1, förslag till yttrande 
• Bilaga 2, Utveckling av den regionala persontågstrafiken – plan för utveckling 

av den regionala persontågstrafiken i Uppsala län till 2050 - Remissversion 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden  

Ehsan Nasari (C) yrkar  
att komplettera yttrandet med en skrivning om behovet av en Norra station på sikt. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Ehsan 
Nasaris (C) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasaris (C) yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
reviderat enligt ovan.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att utveckla persontågstrafiken i Uppsalaregionen. Vi ser fram mot en 
utbyggnad till fyra spår mellan Uppsala Stockholm / Ostkustbanan, och den nya 
järnvägsstationen som kommer till söder om Bergsbrunna. 
Vi ser också fram mot fortsatt goda, och utvecklade, pendlingsmöjligheter för 
kransorterna längs Ostkust- och Dalabanan. 
Det är viktigt att se Uppsalas roll i den storregionala tågtrafiken, och där skulle 
Aroslänken mellan Enköping och Uppsala att bidra till att Västerås- och Örebro-bor kan 
ta sig lättare till Uppsala och Arlanda, och även norrut mot Gävle. För att få den på plats 
måste en ny översiktsplan läggas som grund för planeringen (2028), men det är ändå 
angeläget för Uppsala kommun att en sådan förbindelse kommer på plats så fort som 
möjligt. 
I framtiden ser vi behovet av att möjliggöra för en utveckling och förbättra 
framkomligheten norrut och vill därför inte stänga dörren för ett framtida stationsläge 
vid Norra station. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Pålitliga och miljövänliga transporter blir allt viktigare i en globaliserad värld. 
Välfungerande kommunikationer och modern infrastruktur är grundläggande 
förutsättningar för individens frihet, ett blomstrande näringsliv och öppna 
gränsöverskridande marknader. Samtidigt ökar kraven på arbetspendling i takt med att 
arbetsgivare efterfrågar särskilda kompetenser. Därför behöver vi långsiktigt utveckla 
persontågstrafiken för att möjliggöra en attraktiv, hållbar och pålitlig kollektivtrafik. 
Utan en utvecklad järnvägsinfrastruktur är det svårt att uppnå målen om klimat och 
tillgänglighet. Historiskt har Uppsala många gånger planerat och byggt i för liten skala. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Det har i backspegeln varit ett misstag. Därför är det viktigt att vi tar höjd för detta och 
redan i ett tidigt skede ser till att förlänga tågperrongerna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Planen bör inkludera skrivningar om att vi vill säkra att pendlartrafiken kan stärkas upp 
kopplat till att Uppsala kommun stärker utbyggnaden av Storvreta, Vattholma och 
Skyttorp. UP anser också att planen ska inkludera att Region Uppsala och Uppsala 
kommun ska lobba mot staten för att pendlarperronger ska skapas i Järlåsa och Vänge. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 179  

Samfinansiering av Studentboet 2024-2025 
KSN-2024-00895 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja verksamhetsstöd till Studentboet för verksamhetsåret 1 juli 2024–30 
juni 2025 med 529 234 kronor, 

2. att ovanstående beslut gäller under förutsättning att övriga finansiärer av 
Studentboet fattar motsvarande beslut om finansiering för perioden 1 juli 
2024–30 juni 2025, samt 

3. att under året utvärdera vilken effekt stödet till studentboet ger och om det 
finns alternativa lösningar som är mer kostnadseffektiva. 

Sammanfattning 

Uppsala studentkår har inkommit med en ansökan om fortsatt samfinansiering av 
Studentboet, en portal för information och andrahandsuthyrning av bostäder till 
studenter. Ansökan om samfinansiering har skickats till Uppsala universitet, Sveriges 
lantbruksuniversitet och Uppsala kommun för perioden 2024–2027, se bilaga 1. 
Styrgruppen för Studentboet har valt att äska finansiering hos respektive part för ett 
verksamhetsår i taget, det vill säga detta ärende gäller för verksamhetsperioden 1 juli 
2024 till 30 juni 2025.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 150 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2024 
• Bilaga 1, Äskande från Uppsala studentkår om fortsatt drift av Studentboet  
• Bilaga 2, Verksamhetsberättelse för Studentboet 2022/2023 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att utvärdera om stödet till Studentboet är det mest effektiva sättet för Uppsala kommun 
att bidra till informationsspridning och förmedling av andrahandsuthyrning av bostäder 
för studenter i Uppsala. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att under året utvärdera vilken effekt stödet till studentboet ger och om det finns 
alternativa lösningar som är mer kostnadseffektiva, 
samt bifall till förslaget i in helhet 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) jämkar sig med Erik 
Pelling (S) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag reviderat 
enligt Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Bostadssituationen för studenter i Uppsala behöver förbättras, fler ska kunna komma hit 
och studera och inte behöva tacka nej till utbildningsplatser p.g.a. bostadsbrist. Vi ser 
positivt på att det finns en förmedlingstjänst, däremot är det nödvändigt att utvärdera 
ifall Studentboet är bästa alternativet. Kommunen ger mycket stöd och det är viktigt att 
pengarna går dit de gör mest nytta. Därför är det bra att vårt yrkande om att utvärdera 
projektet fick gehör. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 180  

Samrådsförslag till program och 
handlingsplan för bostadsförsörjningen, 
Bostad för alla 
KSN-2024-00722 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera Bostad för alla, förslag till program för bostadsförsörjningen med 
tillhörande handlingsplan samt behovs- och marknadsanalys, under perioden 
16 juni till 30 september 2024. 

Sammanfattning 

Ärendet omfattar att gå ut på samråd med Bostad för alla, förslag till program för 
bostadsförsörjningen med tillhörande handlingsplan samt behovs- och 
marknadsanalys. Kommuner ska enligt lagen om kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar (2000:1383) anta riktlinjer för bostadsförsörjningen under 
varje mandatperiod. I Uppsala kommun delas detta in i två dokument med namnen 
”Bostad för alla, program för bostadsförsörjningen” med tillhörande handlingsplan.  

I Uppsala kommun har kommunstyrelsen, genom stadsbyggnadsförvaltningen, det 
övergripande samordningsansvaret för bostadsförsörjningen. Därtill har flera nämnder 
och bolagsstyrelser ett ansvar för bostadsförsörjningen. Under våren 2024 har förslag 
arbetats fram tillsammans med berörda nämnder och bolag under ledning av 
stadsbyggnadsförvaltningen. Förslag som nu skickas på samråd.  

Enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar framgår att kommunen ska 
samråda med berörda kommuner och ge länsstyrelsen och regionen tillfälle att yttra 
sig över kommunens arbete med bostadsförsörjningen. För att svara upp mot detta 
krav väljer Uppsala kommun att bjuda in kommunerna i Uppsala län, Länsstyrelsen i 
Uppsala län och Region Uppsala att lämna synpunkter. Därtill bjuds ytterligare ett antal 
aktörer in för att lämna synpunkter. Det är aktörer med stor kunskap inom 
bostadsförsörjningsfrågorna och med kompletterande kunskap om hur olika 
målgruppers behov och efterfrågan av bostäder ser ut. Utöver externa aktörer skickas 
samrådsförslaget även till berörda nämnder och bolag inom kommunkoncernen. 
Samråd sker under perioden 16 juni till 30 september 2024. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Program för bostadsförsörjningen med tillhörande handlingsplan beslutas efter 
remissförfarandet av kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 151 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2024 
• Bilaga 1, Bostad för alla - förslag till program för bostadsförsörjningen. 

Samrådsversion. 
• Bilaga 2, Bostad för alla - förslag till handlingsplan för program för 

bostadsförsörjningen. Samrådsversion.  
• Bilaga 3, Behovs- och marknadsanalys. 
• Bilaga 4, Inbjudan till samråd. 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar avslag till ärendet.  

Therez Almerfors (M) yrkar 
(1) att i åtgärd 2.1.1 stryka ”i alla delområden”  
(2) att stryka åtgärd 1.5.2 i handlingsplanen 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(3) att stryka åtgärd 1.1.2 i handlingsplanen 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar 
(4) att andelen småhus ska öka 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(5) att en åtgärd ska läggas i handlingsplanen om att göra en regelöversyn för att 
förenkla byggande i kommunen.  
(6) att stryka åtgärd 2.1.3 i handlingsplanen  
(7) att i handlingsplan för program för bostadsförsörjning göra följande ändringar:  
att lägga till en åtgärd som lyder enligt följande: ”säkerställ att hyresrätt som 
upplåtelseform är ett alternativ för människor i livets alla skeden genom att bygga fler 
lägenheter med fyra eller fler rum"  
att ändra delmål 1.7 till följande "att fler boendeformer på den ordinarie 
bostadsmarknaden tillskapas, exempelvis kollektiva och kooperativa boendeformer, 
bostäder för seniorer, delade bostadsytor, olika boendekoncept, bo- och 
byggemenskaper och bostäder med uthyrningsdel”.  
att under mål 2 lägga till ett delmål som lyder enligt följande: ”verka för att det inte ska 
finnas delområden i Uppsala med en hög koncentration av hyresrätter" 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(8) att i programmet för bostadsförsörjning göra följande ändringar:  
ändra delmål 1.2 till följande "att minst 30% i nyproduktion ska vara hyresrätter" 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(9) att ändra delmål 1.2 till följande "att minst 20% av bostäderna i nyproduktion ska 
vara hyresrätter"  
(10) att ändra delmål 1.4 till följande "att minst 30% av bostäderna i nyproduktion ska 
vara småhus i form av villor, kedjehus och radhus, eller trädgårdsstäder". 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag och avslag till samtliga ändringsyrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) yrkanden (1) och (2) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) och Jonas Segersams (KD) yrkande 
(3) mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasaris (C) yrkande (4) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (5), (6) och (7) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande (8) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) yrkanden (9) och (10) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) yrkanden. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasaris (C) 
yrkanden. 

Jonas Segersam (KD)reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
motivering: 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

En av de bästa lösningarna för att underlätta byggande är att förenkla reglerna för 
byggande. Branschen menar att det finns mycket att göra på området och då behöver 
Uppsala kommun se över hur vi kan underlätta.  
Vi ser positivt att man ska kunna flytta mellan olika boendeformer i sitt nuvarande 
bostadsområde, däremot tycker vi inte att redan bebyggda områdena ska få helt ny 
karaktär genom att bygga helt annorlunda bostäder.  
För att kunna göra en bostadskarriär i sitt område behövs det däremot på flera platser 
byggas annat än hyresrätter. Det bidrar även till en mer beblandad social 
sammansättning.  
Det finns en brist på större hyreslägenheter i Uppsala kommun, det bidrar till 
trångboddhet och minskar möjligheten för familjer som växer som inte vill flytta till 
bostadsrätt eller småhus.  
För att underlätta för t.ex. studenter vore det positivt att fler bostäder som byggs också 
har en uthyrningsdel, det kan hjälpa både bostadsinnehavaren och personer i behov utav 
bostad. 

Therez Almerfors (M) lämnar följande motivering: 
Vi ser positivt på beblandade områden, uppsalaborna ska kunna göra bostadskarriär 
eller flytta till mindre vid behov i sitt område, däremot anser vi inte att alla delområden 
nödvändigtvis behöver byggas så. Vi har idag områden vars karaktär skulle ändras 
drastiskt ifall detta genomförs.  
Redan idag finns det subventioner för att bygga hyresrätter och vi anser inte att vi ska rea 
ut mark ytterligare för att bygga hyresrätter med lägre hyra. Vi ser positivt på 
regelförenklingar som kan bidra till billigare byggande, men tycker inte att kommunen 
ska sälja mark för ännu lägre priser. Dessutom ser vi en stor efterfrågan på fler småhus 
och vill gärna stimulera fler projekt där människor ges möjlighet att äga och deläga sitt 
boende. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande motivering: 
Som parti tycker vi det är angeläget att öka småhusbyggandet, och vi yrkade därför att 
minst 30% av nyproduktionen sker i form av småhus och trädgårdsstäder. Det behövs 
både i Uppsala (exempelvis har vi lagt förslag om Stabby Trädgårdsstad mellan 
Rickomberga och Berthåga och Söderby Trädgårdsstad i skogsområdet söder om 
Danmarks Söderby), och på landsbygden (Exempelvis Storvreta och Gunsta). 70% av 
befolkningen svarar i enkäter att de helst skulle vilja bo i egenägt boende förr eller 
senare, och då måste vi i vår planering tillse att det finns möjlighet för detta även i 
Uppsala kommun. 
Nya hyresrätter behöver också byggas, men vi tycker det räcker med minst 20% som 
andel. Det finns utrymme att bygga mer om det finns en efterfrågan. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
En fungerande bostadsmarknad gör att människors valmöjligheter ökar. Att kunna flytta 
hemifrån, flytta ihop eller flytta till studier eller jobb möjliggör livsavgörande val. Fler ska 
ha makten att kunna ta dessa beslut om sina egna liv. Vi liberaler ser att det är viktigt att 
det byggs fler hyresrätter i Uppsala som möter invånarnas behov och önskemål. Hela 
Uppsala ska vara välintegrerad med en ökad blandning av bostadsrätter, hyresrätter och 
äganderätter. Det ska finnas en variation av boenden som passar varje livssituation. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 181  

Samråd - Revidering av 
Renhållningsordningens lokala 
Avfallsföreskrifter för Uppsala kommun 
KSN-2024-01552 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att genomföra samråd för förslag till Föreskrifter för avfallshantering Uppsala 
kommun enligt föredragning i ärendet, 

2. att samrådsunderlaget ska kompletteras med förtydligande om att 
kommunen med stöd av 3 kap. 13a § avfallsförordningen föreslår undantag 
från förbud att elda visst trädgårdsavfall, samt 

3. att uppdra till förvaltningen att utreda möjligheten för kommunen att till 
ansökande föreningar ge fleråriga tillstånd för majbrasor. 

Sammanfattning 

Uppsala Vatten och Avfall AB har mot bakgrund av identifierade revideringsbehov tagit 
fram ett förslag till reviderade renhållningsföreskrifter i Uppsala kommuns 
renhållningsordning. Det reviderade förslaget föreslås nu ställas ut på samråd i form av 
en webbaserad utställning. Bestämmelser om samråd, utställning och beslut regleras i 
15 kap. 41–44 §§ miljöbalken. Samrådsperioden sträcker sig från den 24 juni 2024 till 
och med den 20 september 2024.  

Behovet av revidering av föreskrifterna grundar sig i ny lagstiftning bland annat för 
införande av fastighetsnära och insamling av förpackningar från hushåll. Behovet av 
revidering handlar också om en lokal anpassning gentemot den nationella mall som 
branschorganisationen Avfall Sverige tagit fram. En del av anpassningen är en justering 
av dokumentets namn till ”Föreskrifter för avfallshantering i Uppsala kommun”. 
Slutligen har ett behov funnits av ett förtydligande av uppgifter och mandat för 
kommunstyrelsen, miljö- och hälsoskyddsnämnden respektive Uppsala Vatten och 
Avfall AB.  

Viktigare förändringar jämfört med föregående föreskrift är sammanställda i bilaga 1. 
För trädgårdsavfall föreslås ingen förändring men däremot ett förtydligande om att 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

kommunen i föreskrifterna föreslår undantag mot förbudet att elda visst 
trädgårdsavfall. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 152 
• Tjänsteskrivelse daterad den 14 maj 2024  
• Bilaga 1, Förslag reviderade föreskrifter för avfallshantering för Uppsala 

kommun 2024-04-25 § 22   
• Bilaga 2, protokollsutdrag Uppsala Vatten och Avfall AB: styrelse  
• Bilaga 3a, Förslag till avfallsföreskrifter (rev. §58 Trädgårdsavfall) 
• Bilaga 3b, bilaga till avfallsföreskrifter, Sortering och hantering av avfall 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun ska underlätta för sina medborgare och inte försvåra i onödan, därför 
är det positivt att vi inte kommer att förbjuda eldning av trädgårdsavfall. Det är en fråga 
vi skrivit initiativärende om och det är bra för uppsalaborna att styret gick oss till mötes 
efter att inledningsvis sagt att det inte var möjligt. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Majbrasor är ett exempel på årliga kulturella händelser som har stor positiv betydelse för 
många människor oavsett ålder. Kommunen bör utreda om inte till exempel stadsdels- 
och bygderåd kan ansöka om fleråriga möjligheter att arrangera majbrasor. Positivt att 
ett utredningsuppdrag lades till för att undersöka dessa möjligheter. 

  



Sida 25 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 182  

Remittering av Riktlinje för planering för höjd 
beredskap 
KSN-2024-01540 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera Riktlinje för planering för höjd beredskap till berörda nämnder 
och bolag enligt följebrev i bilaga 2. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är enligt lag skyldig att ha de planer som behövs för verksamheten 
under höjd beredskap. Dessa ska innehålla uppgifter om den verksamhet som ska 
bedrivas under höjd beredskap. Av planerna ska också framgå krigsorganisation, den 
personal som ska tjänstgöra i denna och vad som i övrigt behövs för att kommunen ska 
kunna höja sin beredskap och bedriva verksamheten under höjd beredskap. 

Syftet med en riktlinje för planering för höjd beredskap är att tydliggöra och befästa 
den övergripande strukturen för kommunens krigsorganisation samt det ansvar som 
varje nämnd har i arbetet med att utveckla kommunens förmåga att bedriva 
verksamhet under höjd beredskap. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 153 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-05-16 
• Bilaga 1, remissversion Riktlinje för planering för höjd beredskap 
• Bilaga 2, följebrev remissversion Riktlinje för planering för höjd beredskap 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 183  

Remittering av förslag till lokala 
ordningsföreskrifter 
KSN-2024-01379 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i förslag till lokala ordningsföreskrifter tydliggöra alkoholförbudet i 
lekparken i stadsträdgården, samt 

2. att med ändringen ovan remittera förslag till lokala ordningsföreskrifter, bilaga 
1, till berörda instanser enligt följebrev i bilaga 2. 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) föreslog i en motion väckt 22 maj 2023 att det generella förbudet mot 
alkoholförtäring i Uppsala kommuns lokala ordningsföreskrifter 13 § punkten f. skulle 
upphävas. Kommunstyrelsen beslutade den 13 december 2023 att återremittera 
ärendet i syfte att göra en fördjupad utredning samt föra en dialog med 
Polismyndigheten och Länsstyrelsen. Syftet var att utreda vilka konsekvenser ett 
eventuellt upphävande av alkoholförbudet kan få och samtidigt se om det är möjligt 
att ersätta förbudet med ett regelverk som innebär att tillåta en mindre 
alkoholförtäring under respektfulla former. Utredningen bör också visa om det är 
möjligt att tillåta alkoholförtäring på vissa undantagna platser och/eller tider. 

Kommunfullmäktige antog 31 januari 2022 nya lokala ordningsföreskrifter. Beslutet 
anmäldes till Länsstyrelsen den 14 februari 2022. Länsstyrelsen beslutade den 7 mars 
2022 att delvis upphäva de lokala ordningsföreskrifterna. Vid prövning av 20 § 
fyrverkerier och andra pyrotekniska varor bedömde Länsstyrelsen att det var otydligt 
vad som avsågs med skrivningen, att begreppen ”vårdinrättning” och ”inrättningar för 
djurhållning” var för otydliga, att föreskriften lade onödigt tvång på allmänheten och 
medförde obefogade inskränkningar i den enskildes frihet samt att föreskriften inte var 
så exakt att den var möjlig att tillämpa eller övervaka efterlevnaden av. 

Sedan de lokala ordningsföreskrifterna antogs den 31 januari 2022 det skett 
förändringar vad gäller vilka områden som klassificeras som friluftsområden. 

De ovanstående omständigheterna föranleder en revidering av de lokala 
ordningsföreskrifterna.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Förslaget till nya lokala ordningsföreskrifter utgår från det underlag till lokala 
ordningsföreskrifter som Sveriges Kommuner och Regioner utarbetat och som 
utkommit i en uppdaterad version under 2023. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 154 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 april 2024 
• Bilaga 1, Förslag till lokala ordningsföreskrifter 
• Bilaga 2, Brev till remissinstanser 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C)och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att det generella förbudet mot alkoholförtäring i Uppsala kommuns lokala 
ordningsföreskrifter 13 § punkten f. upphävs 

Jennie Claesson (L) yrkar  
att tydliggöra alkoholförbudet i lekparken i stadsträdgården. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V), Linda Eskilsson (MP) och Ehsan Nasari (C) 
yrkar bifall till Jennie Claessons (L) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller Jennie Claessons (L) 
yrkande. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Våra partier stod bakom den motion som Nora Karlsson (C) skickade in där 13 § punkten f 
upphävs i Uppsala kommuns ordningsföreskrifter, d.v.s. att det inte ska vara tillåtet med 
alkoholförtäring i endast två av Uppsalas parker. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Barn ska kunna leka fritt utan att behöva störas av eller komma i kontakt med berusade 
personer. Därför är det viktigt att det tydliggörs i kartan att alkoholförbud fortsatt gäller i 
lekparken i stadsträdgården under dygnets alla timmar. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att intentionen i motionen är bra. Det är dåligt 
med regler som regelbundet bryts och endast bidrar till att minska invånarnas respekt för 
beslutade regler. Mindre förtäring av alkohol, under ordnade former, i offentliga 
parkmiljöer är inte ett problem. Det är bra att de lokala ordningsföreskrifterna ändras. 
Även om motionen är bra anser vi att det är lämpligt att börja med en test i några parker. 
Efter testperioden, och en utvärdering som faller väl ut, anser vi att mindre 
alkoholförtäring ska tillåtas i samtliga parkmiljöer. Det är en dålig ordning som är svår 
att följa när inte samma regler gäller i hela kommunen.   
Eftersom Utvecklingspartiet demokraterna betraktar detta beslut som en test är det bra 
att genomföra testet av alkoholförtäring i Stadsträdgården och 
Ekonomikumparken/Observatorieparken exklusive tidsintervallen 00:00 – 07:00. Det är 
viktigt att utvärderingen genomförs under den pågående mandatperioden. 
Kommun bör införa kraftigare regleringar kopplade till elsparkcyklar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 184  

Överenskommelse avseende uppstart av 
frivillig resursgrupp (FRG) 
KSN-2024-01502 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ingå överenskommelse avseende uppstart av frivillig resursgrupp (FRG), 
2. att delegera åt chef för avdelning för trygghet, säkerhet och beredskap på 

kommunledningskontoret att besluta om tecknande, justering och 
uppsägning av sådana överenskommelser med lämpliga lokalföreningar inom 
Civilförsvarsförbundet Sverige, samt 

3. att delegationen förs in i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning 

Inom den svenska krisberedskapen fyller frivilligheten en viktig roll och kan vara en 
stödjande resurs att tillgå vid hantering av samhällsstörning och extraordinär händelse 
samt vid höjd beredskap. När samhällets ordinarie resurser inte räcker till kan de 
frivilliga resurserna förstärka den offentliga beredskapens aktörer med både 
specialistkompetens och personella resurser. Samhällsstörningar har på senare år visat 
att även Uppsala kommun kan vara i behov av stöd från frivilligas insatser. 

Ett sätt att samarbeta med frivilligheten är genom upprättandet av en frivillig 
resursgrupp (FRG). Detta koncept består av frivilliga resurser som stödjer och förstärker 
kommunens krishanteringsförmåga vid fredstida samhällsstörningar eller inför/vid 
höjd beredskap.  FRG:s uppgift är att finnas till hands när de ordinarie resurserna inom 
kommunen behöver förstärkas. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 155 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2024 
• Bilaga 1, utkast till överenskommelse med Civilförsvarsförbundet Norra 

Mälardalen avseende uppstart och utveckling av frivillig resursgrupp (FRG) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande 
Moderaterna har länge velat se en frivillig resursgrupp och är glada att det äntligen 
införs. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Äntligen! Anmärkningsvärt att det tagit så lång tid att få till detta. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 185  

De kommunala ordningsvakterna - effekter, 
uppdrag och organisationsform 
KSN-2021-00621 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna rapporten, 
2. att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma med en fördjupad 

utredning och plan för att bedriva verksamheterna med kommunala 
ordningsvakter och EST-väktare i egen regi, 

3. att återkomma under hösten 2024 en fördjupad utvärdering av allmänhetens 
inställning till ordningsvakter, samt 

4. att löpande utvärdera effekterna av, och inställningen till, verksamheten med 
kommunala ordningsvakter. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 7 april 2021 §69 att genomföra en utvärdering av 
verksamheten med kommunala ordningsvakter med fokus på effekter, uppdrag, 
organisations- och driftsformer. Den 19 oktober 2022 §229 beslutade 
kommunstyrelsen om förlängd tid för utvärderingen med anledning av att ny 
lagstiftning väntades på området. 

I enlighet med uppdraget har kommunledningskontoret genomfört en fördjupad 
utredning av verksamheten med kommunala ordningsvakter och de så kallade EST-
väktare som infördes under 2022. Utredningen har sammanställts i en rapport som 
innehåller dels en utvärdering av den befintliga verksamheten, dels en utredning av 
möjligheten att bedriva verksamheterna i egen regi i stället för att dessa upphandlas av 
extern leverantör. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 156 
• Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2024 
• Bilaga 1, rapport De kommunala ordningsvakterna – effekter, uppdrag och 

organisationsform 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar avslag på att-sats 2 och 4.  

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar: 
(1) att stryka att-sats 2 och 4  
(2) att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma med en fördjupad utredning 
om hur de fördelar som bedöms föreligga med en bevakningsverksamhet i egen regi 
skulle kunna uppnås genom en tydligare kravställning vid upphandling av 
bevakningstjänster från externa leverantörer 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
(3) att ”i egen regi” stryks i fjärde att-satsen,  
(4) bifall till arbetsutskottets förslag, samt 
(5) avslag till Therez Almerfors och Ehsan Nasaris (C) yrkanden (1) och (2). 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till Erik 
Pelling (S) med fleras yrkande (3). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först den första att-satsen i arbetsutskottets förslag mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter den andra att-satsen i arbetsutskottets förslag mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter den tredje att-satsen i arbetsutskottets förslag mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer slutligen den fjärde att-satsen i arbetsutskottets förslag, reviderat 
enligt Erik Pelling (S) med fleras yrkande (3) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller den reviderade att-satsen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkanden med följande motivering: 
Tryggheten i Uppsala måste upprättas och ett sätt att öka den är genom ordningsvakter. 
För oss är det viktigaste att vi får fler ordningsvakter på fler platser, inte vilken regi de är i. 
Det finns inte ett egenvärde i att ha all verksamhet i egen regi utan många av de 
eventuella problem som finns skulle säkert kunna lösas med andra lösningar, t.ex. genom 
förbättrad upphandling.  

Det är bra att kommunen kommer utvärdera hela vaktverksamheten och inte endast de i 
egen regi. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det var Kristdemokraterna som först föreslog kommunala ordningsvakter i Uppsala 2016, 
ett förslag som genomfördes följande år. Ordningsvakterna har tydligt bidragit till ökad 
trygghet för Uppsalaborna, och bättre ordning. När vi la förslaget öppnade vi för 
kommunalt anställda ordningsvakter, och vi har även påpekat möjligheten att samordna 
med andra verksamheter i kommunen såsom parkeringsövervakning. 
Det viktiga är inte om ordningsvakterna är kommunalt anställda eller om det är ett 
vaktbolag som är upphandlat. Det är dock viktigt med kontinuitet och handlingsfrihet när 
det gäller vakterna, och att de har ett nära och långsiktigt samarbete med både polis och 
övriga delar av kommunens verksamhet.  
Vi välkomnar därför en fortsatt utredning av hur vi kan utveckla 
ordningsvaktverksamheten i Uppsala kommun. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna tycker att kommunen ska skicka en begäran till staten 
om att de ska ge riktade stadsbidrag för ordningsvakter. Det är den svenska staten som 
är ansvarig för ordningen i Uppsala och övriga landet. När statens misslyckade 
migrationspolitik och dåliga integrationspolitik skapat mycket otrygghet i Sverige får 
också staten ta kostnaderna för att kommuner tvingas satsa pengar på att stärka den 
upplevda tryggheten. Det ingår inte i en kommuns kompetens att säkerställa ordning och 
verkningsfull brottsbekämpning. Självklart ska kommunens verksamheter stötta Polisen i 
detta viktiga arbete genom ett nära samarbete med relevanta delar av kommunens 
kärnverksamheter så som till exempel socialtjänsten och skolan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 186  

Lägesbild och åtgärdsplan enligt Lag 
(2023:196) om kommuners 
brottsförebyggande arbete 
KSN-2024-01507 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i bilaga 1 ändra ”2020-2024” till ”2024-2026”.  
2. att med ändringen ovan godkänna lägesbilden och besluta om åtgärdsplan 

enligt ärendets bilaga 1, 
3. att uppmana nämnder och bolagsstyrelser att utgå från lägesbilden i planering 

och styrning av sin verksamhet på området, samt 
4. att uppdra till kommunledningskontoret att utveckla styrningen på området 

till att bli mer integrerad i ordinarie ledningssystem 

Sammanfattning 

Enligt Lag (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete är alla 
Sveriges kommuner skyldiga att upprätta en lägesbild över brottsligheten inom 
kommunens geografiska område. Detta ligger i linje med Uppsala kommuns Program 
för trygghet, säkerhet och brottsförebyggande som anger att kommunens 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete ska grunda sig på kunskap om 
problemets omfattning, struktur och utveckling. Det ska också utgå från analys av 
bakomliggande orsaker och rikta beprövade eller utvärderade insatser mot orsakerna. 

Kommunen har sedan hösten 2021 arbetat med att kontinuerligt kartlägga delar av 
brottsproblematiken inom ramen för strukturen Effektivare Samordning för Trygghet, 
EST. Arbetet med EST utgör också grunden för samverkansöverenskommelsen mellan 
kommunen och polisen genom att den tillhörande åtgärdsplanen baseras på det 
kontinuerliga lägesbildsarbetet. 

Föreliggande lägesbild är en vidareutveckling av det här arbetet med ett bredare 
perspektiv än tidigare – en breddad lägesbild. Syftet med lägesbilden är att kunna ge 
en mer heltäckande bild av situationen och därmed utgöra ett planeringsunderlag för 
åtgärder som idag inte fångas inom EST-arbetet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 157 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024 
• Bilaga 1, Lägesbild och åtgärdsplan enligt Lag (2023:196) om kommuners 

ansvar för brottsförebyggande arbete 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att under fokusområde 5. särskilt utsatta brottsoffer lägga till en inriktning om 
hedersförtryck och en åtgärd som lyder enligt följande: stärka det förebyggande arbetet 
för att bryta normer som bidrar till hedersförtryck 

Jennie Claesson (L)yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att i bilaga 1 ändra” 2020-2024” till ”2024-2026”.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag, 
reviderat enligt Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
I Uppsala ska ingen utsättas för brott, varken ute eller inom hemmets fyra väggar. 
Hedersproblematik är ett allvarligt och tyvärr vanligt förekommande samhällsproblem 
och det är viktigt att detta lyfts in i kommunens brottsförebyggande arbete. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
I lägesbilden och åtgärdsplanen saknas ett målområde om hedersrelaterat våld och 
förtryck. Alla barn och unga som växer upp i Uppsala har rätt att äga sitt liv och 
bestämma över sin kropp. Det handlar om frihet och mänskliga rättigheter. Tyvärr är 
detta inte en självklarhet för alla. Vi är smärtsamt medvetna om att många flickor och 
pojkar utsätts för hedersrelaterat våld och förtryck. Varje dag. Att fritt foga över sin egen 
sexualitet, att fritt välja partners och fritt ingå äktenskap. Att kunna ha fritidsaktiviteter 
och träffa kompisar, idrotta eller delta i alla skolans aktiviteter och ämnen är självklart 
för många i barn och unga, men tyvärr inte för alla. Hedersrelaterat förtryck och våld är 
en av de viktigaste jämställdhetsfrågorna idag. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Mycket viktigt att alla delar av kommunen förstår sin roll i att bidra till det 
brottsförebyggande arbetet. Inte minst viktigt är det att säkerställa att bidragsbrott, 
oseriösa leverantörer och felaktiga inköpsfakturor inte äger rum inom av kommunen 
drivna eller upphandlade verksamheter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 187  

Stöd till Storvretacupen 2024/2025 - 
2028/2029 
KSN-2024-01234 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att stödja Storvretacupen om 1 000 000 kronor årligen under perioden 
2024/2025–2028/2029, totalt 5 000 000 kronor, samt 

2. att delegera till näringslivsdirektören att utforma och teckna avtal med 
Storvreta cup och camp AB. 

Sammanfattning 

Storvretacupen är en turnering i innebandy, som spelas kring jul- och nyårshelger varje 
år i Uppsala. Cupen spelas årligen, uppdelad i tre datumperioder. Cupen arrangerades 
för första gången år 1994 och är med sina drygt 600 anmälda lag (toppnotering: 680), 
världens största innebandycup. Storvretacupen arrangeras av Storvreta cup och camp 
AB som är majoritetsägt bolag av Storvreta IBK. 

Storvretacupen är ett av Uppsalas största och viktigaste evenemang, då storlek, andel 
inresta och övernattande gäster samt vald tidsperiod på året då logibeläggningen i 
Uppsala annars är mycket låg. Storvretacupen lockar totalt sett cirka 600 lag, 13 000 
deltagare och lika många medföljande besökare. Enligt en undersökning gjord 2019 
och 2022 av Upplevelseinstitutet samt Research One bidrar Storvretacupen med upp 
till 55 miljoner kronor per år till besöksnäringen i Uppsala i turistekonomi.  

Beräknat turistekonomiskt värde för perioden 2024/2025 – 2028/2029 uppgår till cirka 
275 miljoner kronor.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 158 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 juni 2024 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1) att utvärdera de besöksekonomiska effekterna av kommunens stöd till Storvreta cup 
och camp AB ett år efter att stödet har beviljats  
(2) att utvärdera samtliga effekter av kommunens stöd till Storvreta cup och camp AB i 
samband med att avtalet löper ut  
(3) att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram en modell för hur denna typ av 
stöd ska utbetalas till idrottsföreningar för att säkerställa likställighetsprincipen 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till Ehsan 
Nasari och Jonas Segersams (KD) yrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersams (KD) yrkanden mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan 
Nasari (C) med fleras yrkanden. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Storvretacupen är ett viktigt evenemang för Uppsala kommun, det ökar besöksnäringen 
och bidrar till breddidrotten på ett mycket bra sätt. Vi ska vara glada att världens största 
innebandyturnering äger rum i Uppsala. Målet är att 700 lag från hela världen kommer 
hit och spelar innebandy, bor på hotell och handlar och äter i Uppsala. Det medför 
många intäkter till Uppsala och det är viktigt att kommunen är med och marknadsför 
Uppsala som destination i samband med cupen för att öka värdet.  
Vi har sedan tidigare föreslagit att verksamhetsstöd till exempelvis idrottsevenemang ska 
ses över för att öka förutsägbarheten och vi kommer att fortsätta driva den frågan. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att Uppsala kommun stöttar Storvreta cupen. Det är ett arrangemang som 
är betydligt mer värdefull än den bandyfinal som kommunen kraftigt medfinansierat 
tidigare år. Med fördel skulle kommunen och Uppsalas näringsliv kunna göra mycket mer 
av de dagar då cupen spelas. Finaldagen skulle med fördel kunna inkludera något 
liknande ”bandyfrukosten”. Det är många fler som spelar innebandy än bandy. Uppsala 
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Utdragsbestyrkande 
 

har länge tillhört Sverigeeliten. Med fördel skulle kommunen kunna utöka sitt 
engagemang i Storvreta cupen. En festfylld kick-off på ett nytt år i folkhälsans och 
lagarbetets tecken. 
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§ 188  

Riktlinje för naturhänsyn och ekologisk 
kompensation vid förändrad markanvändning 
KSN-2024-01501 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Riktlinje för naturhänsyn och ekologisk kompensation vid förändrad 
markanvändning enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen fick i mål och budget 2024 i uppdrag att: ”motverka 
förluster av biologisk mångfald och skydda hotade arter genom sammanhängande 
livsmiljöer för växter och djur”.  

Under förutsättningar för måluppfyllelse anges att: ”Ett effektivt system för ekologisk 
kompensation ska införas, som bidrar till biologisk mångfald och ekosystemtjänster 
vid nyexploatering.”  

En effektiv och förutsägbar användning av naturhänsyn och ekologisk kompensation 
är en förutsättning för att nå politiskt uttalade mål för ett hållbart samhällsbyggande. 
Denna riktlinje koordinerar Uppsala kommuns arbete med naturhänsyn och ekologisk 
kompensation och stödjer stadens snabba tillväxt. Styrningen berör förvaltningar och 
kommunala bolag som har rådighet över fysiska ingrepp i naturmiljön. Riktlinjen ger 
tillsammans med tillhörande vägledning ett standardiserat sätt att tillämpa 
naturhänsyn och beräkna behovet av ekologisk kompensation vid förändrad 
markanvändning. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 159 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024 
• Bilaga 1, Riktlinje för naturhänsyn och ekologisk kompensation vid förändrad 

markanvändning. 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att princip 7 i Riktlinjens principer för naturhänsyn och ekologisk kompensation vid 
förändrad markanvändning ändras från 110% till 100%. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i första hand 
(1) att i riktlinjerna helt undanta markområden med naturvärdesklass 1 från 
exploatering. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand 
(2) att skrivelser om beslut att undanta exploatering av markområden med högsta 
naturvärde (Naturvärdesklass 1) tas av ansvarig nämnd eller bolagsstyrelse ska ändras 
till följande: "Beslut om undantag tas av kommunfullmäktige" 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till 
samtliga ändringsyrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) och Jonas Segersams (KD) yrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) första yrkande (1) mot avslag. 

Votering begärs och genomförs. 

Avslag till Ehsan Nasaris yrkande (1) röstar JA 

Bifall till detsamma röstar NEJ. 

Med 15 ja-röster mot 2 nej-röster och 1 som avstår besluter kommunstyrelsen att avslå 
yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) andra yrkande (2) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Omröstningsdetaljer avseende votering om Ehsan Nasaris (C) första yrkande (1) 

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Anna Johansson Dahl (V), Therez Almerfors (M), Sofia 
Andersson (M), Eva Christiernin (S), Linda Eskilsson (MP), Karolin Lundström (V), 
Alexander von Uckermann (SD), Hanna Viktoria Mörck (V), Jennie Claesson (L), Asal 
Gohari (S), Marta Obminska (M), Erik Dagnesjö (S), Ylva Stadell (S) och Fredrik Hultman 
(M). 

Nej-röst avger Ehsan Nasari (C) och Jonas Peterson (C). 

Jonas Segersam (KD) avstår. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
En viktig princip för ett gott företagsklimat är att kommunen inte kräver mer 
kostnadsersättning än nödvändigt vid kommunal service såsom planläggning. Därför är 
det rimligt att kräva ersättning för den skada som exploatören åsamkar i samband med 
den ändrade markanvändningen, men ingenting mer utöver detta. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasaris (C) 
yrkanden. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att Uppsala kommun tillämpar naturhänsyn och ekologisk kompensation vid 
fysisk planering. Det är dock beklagligt att kommunen grovt misslyckats med att leva upp 
till det genom att driva ett spårvägs- och broprojekt framåt där naturhänsynen är mycket 
otillräcklig och stora ekologiska värden är hotade. 
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§ 189  

Inriktningsbeslut för projekt planskildhet 
Vimpelgatan, Fyra spår Uppsala 
KSN-2024-01644 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ändra inriktningen för nuvarande plankorsning vid Vimpelgatan till bro, 
enligt alternativ 1A i ärendets bilaga 1, samt 

2. att initiera en justering av medfinansieringsavtalet mellan Uppsala kommun 
och Trafikverket enligt inriktningen ovan och återkomma till kommunstyrelsen 
med förslaget till justerat avtal. 

Sammanfattning 

Trafikverket, Uppsala kommun och Region Uppsala har inom ramen för den nationella 
trafikövergripande planen för transportsystemet för perioden 2018–2029 ingått avtal 
om bostadsbyggande i Bergsbrunna med omgivningar, Södra staden och ”Nysala” i 
Uppsala kommun (KSN-2017-3985-15). Enligt avtalet har staten ett åtagande att öka 
spårkapaciteten från Stockholm till Uppsala C från två till fyra spår. 

Det här ärendet gäller val av utformning för ersättning av nuvarande järnvägskorsning i 
förlängningen av Vimpelgatan. I ärendet beskrivs motiven bakom att välja ett 
broalternativ i stället för tunnelalternativ enligt ärendets bilaga 1. Utredningar 
genomförda under första delen av 2024 visar att en ändrad utformning för att göra 
korsningen planskild innebär en minskning av riskerna för grundvatten, genomförande 
och ekonomi. Utöver det realiseras effekterna för till exempel näringslivet snabbare när 
tidplan för genomförandet blir kortare. Detta beslut påverkar också ekonomin för 
kommunen genom att det minskar kommunens kostnader, jämfört tunnellösningen 
enligt det nuvarande avtalet. Detta kommer medföra en ändring av 
medfinansieringsavtalet (KSN-2022-02108-15) vilket kommunfullmäktige beslutade 22 
maj 2023 (§89).  
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Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 160 
• Tjänsteskrivelse, daterad 17 maj 2024 
• Bilaga 1, Utredning ersättning Vimpelgatans plankorsning, daterad 8 maj 2024 

Yrkande 

Erik Pelling (S) yrkar  
att att-satserna ändras till: 

1. att ändra inriktningen för nuvarande plankorsning vid Vimpelgatan till bro, 
enligt alternativ 1A i ärendets bilaga 1, samt 

2. att initiera en justering av medfinansieringsavtalet mellan Uppsala kommun och 
Trafikverket enligt inriktningen ovan och återkomma till kommunstyrelsen med 
förslaget till justerat avtal. 

Jennie Claeson (L) yrkar bifall till Erik Pellings (S) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag justerat i 
enlighet med Erik Pellings (S) yrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna har under en lång tid förespråkat att det behövs en mer sammanhållen 
planering vid infrastruktursatsningar och ändringar i trafikflödena. I detta fall har man 
begränsat underlaget till att inte inkludera ett större område vilket gör det svårt att veta 
hur det kommer påverka trafiken i övrigt. För att skapa en framkomlig stad för alla 
trafikslag behöver alla beslut ha en god grund i en ny trafik- och mobilitetsplan. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Genom att ersätta den nuvarande järnvägskorsningen vid Vimpelgatan med en bro 
istället för en tunnel minskar vi koldioxidutsläppen med en tredjedel samtidigt som det 
kostar mindre och innebär en betydligt kortare byggtid. Efter många års utredningar är 
det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. Uppsala är en av landets snabbast 
växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar ytterligare steg framåt för att säkra 
en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 
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Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Staten borde för länge sedan ha finansierat och genomfört detta projekt. Det är statens 
ansvar att säkerställa att tågtrafikens punktlighet kraftigt förbättras. Att inte ha 
planskilda tågspårskorsningar i stadsmiljö är både farligt och stör ständigt tågtrafiken 
då det regelbundet sker överträdelser när bommar till tågbanan är nere. Det är 
besvärande att staten, som samlar in massor av skatter, ständigt kräver minst 
delfinansiering av åtgärder som är kopplade till statens uppgifter. 
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§ 190  

Rapport om Uppsala kommuns arbete för att 
minska fosfor i Fyrisån 
KSN-2024-01636 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna rapporten i ärendets bilaga 1,  
2. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att göra en fördjupad analys och 

återkomma med förslag på åtgärder som kommunkoncernen ska genomföra 
för att ytterligare minska fosforhalten och förbättra vattenkvaliteten i Fyrisån, 
samt 

3. att föreslagna åtgärder också ska bidra till att möjliggöra bad i Fyrisån. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har kartlagt åtgärder som kan intensifiera arbetet med att förbättra 
vattenkvaliteten i Fyrisån. Fokus har lagts på åtgärder för att minska fosfortillförseln 
från bland annat jordbruksmark, dagvatten och enskilda avlopp. Resultaten från 
kartläggningen redovisas i en rapport. Genom att uppdra till förvaltningen att göra en 
fördjupad analys och lägga fram åtgärdsförslag kan kommunkoncernen bidra till att 
näringsstatusen i Fyrisån förbättras avsevärt. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 161 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 maj 2024 
• Bilaga 1, Uppsalas arbete för minskad fosfor i Fyrisån 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att Uppsala kommun fortsätter arbeta aktivt för att minska fosfortillförseln 
till Fyrisån från alla källor. Genom innovation och nära samarbete med kommunens två 
universitet kan vi implementera åtgärder för att minska halterna ytterligare samtidigt 
som vi stärker Fyrisåns status som rekreationsområde. 
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§ 191  

Medlemskap i EUs innovationsnätverk (EIT) 
för kulturella och kreativa näringar 
KSN-2024-01674 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ansöka om medlemskap i Cities & Regions Network, samt 
2. att utse kommunstyrelsens ordförande som Uppsala kommuns företrädare i 

nätverket. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun föreslås ansöka om medlemskap Cities & Regions Network som är 
en integrerad del av EU:s innovationsnätverk för kulturella och kreativa näringar. 
Medlemskapet erbjuder mervärden i form av kunskapsutbyte med andra europeiska 
städer om kulturella näringars bidrag till innovation och ekonomisk tillväxt. Det bidrar 
till värdefulla kontaktytor som stärker Uppsalas arbete med att bli europeisk 
kulturhuvudstad 2029 och ökar kommunens möjligheter att få EU-finansiering för 
utvecklingsprojekt. Nätverket riktar sig till förtroendevalda. Eftersom näringslivsfrågor 
hanteras av kommunstyrelsens ordförande, föreslås att denne representerar 
kommunen i nätverket. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 162 
• Tjänsteskrivelse daterad 16 maj 2024 
• Bilaga 1, Informationsblad om EIT Culture & Creativity 
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Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas 
Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå ärendet. 

Erik Pelling (S) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
(1) att ansöka om medlemskap i Cities & Regions Network, samt 
(2) att utse kommunstyrelsens ordförande som Uppsala kommuns företrädare i 
nätverket. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Alexander von Uckermann (SD) med fleras yrkande att bifalla 
arbetsutskottets förslag mot Erik Pelling (S) med fleras yrkande att bifalla 
förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Vi ville inte att Uppsala kommun skulle ansöka om kulturhuvudstadsår 2029, och anser 
därför inte heller att det finns något behov av ett medlemskap i detta EU-nätverk 
eftersom en del i syftet är att möjliggöra för Uppsalas kulturhuvudstadsår. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra med olika nätverk men kommunen måste nu prioritera begränsade resurser 
mycket mer och ska inte lägga dyra utgifter på ”bra att ha”. 
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§ 192  

Svar till Justitieombudsmannen i ärende nr 
2159-2004 
KSN-2024-01494 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till yttrande, bilaga 1. 

Sammanfattning 

 har gjort en anmälan till Justitieombudsmannen, JO, angående det 
yttrande i förvaltningsrättens i Uppsala mål nr 1308-24, som ingavs till 
förvaltningsrätten den 1 mars 2024. Han har invänt mot vissa formuleringar i yttrandet. 

Kommunstyrelsen ska yttra sig i ärendet. Förslag till yttrande framgår av bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 163 
• Tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2024 
• Bilaga 1, svar till Justitieombudsmannen 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att yttrandet inte ska avges. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Alexander von Uckermann (SD) med 
fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Vi anser inte att kommunstyrelsen bör skicka in detta yttrande. Dessutom står vi inte 
bakom de ordförandebeslut som fattats i ärendet utan förankring i kommunstyrelsen. 
Många av formuleringarna i yttrandet är av sådan karaktär som vi inte kan ställa oss 
bakom, men även tonalitet som är problematisk. Likställighetsprincipen måste råda där 
vi som kommun hanterar våra uppsalabor lika. Ärendet handlar om en medborgare som 
har skickat in ett ärende och det ska inte bemötas på detta sätt. 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 193  

Yttrande i förvaltningsrättens i Uppsala mål nr 
3007-24 om laglighetsprövning enligt 
kommunallagen 
KSN-2024-01717 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till yttrande, bilaga 1. 

Sammanfattning 

 har i en laglighetsprövning, som handläggs i förvaltningsrättens i 
Uppsala mål nr 3007 - 24 yrkat, att kommunfullmäktiges beslut den 29 april 2024, § 73, 
om att inte tillåta att hans interpellation om bussförarmiljö i Uppsala kommun får 
ställas, ska upphävas. 

Kommunstyrelsen får, enligt kommunallagen, företräda kommunen i mål om 
laglighetsprövning av kommunfullmäktiges beslut. 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna förslag till yttrande, enligt vilket 
kommunstyrelsens inställning är att klagandens yrkande bestrids. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 4 juni 2024 § 164 
• Tjänsteskrivelse daterad den 28 maj 2024  
• Bilaga 1, yttrande till förvaltningsrätten i Uppsala 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar att yttrandet inte ska avges. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Alexander von Uckermanns (SD) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Alexander von Uckermann (SD) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 194  

Uppföljning av budget för 
exploateringsprojekt per mars 2024 
KSN-2023-01352 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna nya budgetar för projekt i enlighet med ärendets bilaga 2, samt 
2. att godkänna upprättade rapporter med begäran om reviderad budget med 

tillhörande åtgärdsförslag enligt ärendets bilaga 3. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 8 februari 2022 (§ 3) om en ny ordning för 
ekonomiska beslut i exploateringsprojekt. Beslutet innebär bland annat att en samlad 
rapportering av alla exploateringsprojekt ska ske två gånger årligen vid ordinarie 
uppföljning per 31 mars och 31 augusti. Detta ärende avser uppföljningen per 31 mars. 
Prognosen för alla exploateringsprojekt rapporteras genom en sammanställd lista. De 
projekt som avviker mer än de avvikelseramar som finns beslutade kräver nytt 
budgetbeslut. Vid uppföljningstillfället avvek 18 av exploateringsverksamhetens 
195 projekt från sina beslutade utrednings- eller genomförandebudgetar mer än tillåtet 
enligt avvikelseramarna och kräver därför nya budgetbeslut. 

Jämfört med tidigare beslutade budgetar medför förslagen till nya budgetar, 
tillsammans, ett lägre netto om 81 miljoner kronor. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens mark- och exploateringsutskott 28 maj 
2024 § 39 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 april 2024 
• Bilaga 1, Översikt samtliga projekt 
• Bilaga 2, Projekt med avvikelser som kräver nytt budgetbeslut 
• Bilaga 3, Avvikelserapporter för projekt som kräver nytt budgetbeslut 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att återkomma med en plan för hur de 
exploateringsprojekt som har ett negativt resultat ska hanteras framöver  
(2) att att-sats 2 justeras med följande tillägg:  

- invänta nytt budgetdirektiv för Hovstallängen i anslutning till 
lokalförsörjningsplanen.  

- I andra hand att avbryta projektet och att möjliggöra omtag för 
Gottsundaområdet 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till mark- 
och exploateringsutskottets förslag och avslag till Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) mer fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller mark- och 
exploateringsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden med följande motivering: 
Det är tydligt att exploateringsverksamheten inte går enligt budget och det måste finnas 
en plan för hur detta ska åtgärdas, det är svåra ekonomiska tider och då behöver 
kommunen göra sitt yttersta för att ha en god styrning av våra projekt.  
Vi har länge varit skeptiska till byggandet av en skola på hovstallängen och tycker inte att 
det projektet ska fortgå, framförallt inte givet hur de senaste prognoserna ser ut.  
Gottsundaområdets ekonomi dras med stora problem och visar kraftigt negativ 
utveckling. Därför yrkande vi att ett omtag behöver tas för att få ett bättre helhetsgrepp 
och en bättre plan för utvecklingen av området. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med nuvarande svåra ekonomiska läge för Uppsala kommun anser UP att samtliga 
exploateringsprojekt med bedömda kraftiga ekonomiska underskott avslutas. Ett av 
dessa är exploateringsprojektet i Gottsunda. Det är allvarligt att spårvägsprojektet allt 
mer visar sig vara en ”gökunge” som tar massor av kommunens begränsade resurser. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 195  

Utvecklingsplan för del av Fyrishovsområdet 
KSN-2022-01184 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Utvecklingsplan för del av Fyrishovsområdet enligt bilaga 1,  
2. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att utarbeta ansökan om 

planbesked för åstråk och park enligt bilaga 1, samt 
3. att uppdra till kommunledningskontoret att i dialog med berörda bolag och 

nämnder utreda och ta fram en plan för camping i Uppsala. 

Sammanfattning 

I februari 2022 beslutade kommunfullmäktige om en ny simidrottsanläggning i Gränby, 
§ 27 (KSN-2022-00150). Till beslutet följde flera utredningsuppdrag. Uppdrag 13 gäller 
framtagandet av en utvecklingsplan där Fyrishovsområdet sätts i ett större 
sammanhang och tar höjd för den växande stadens behov av grönytor och 
allmänhetens tillgång till åstråket. 

Det utredningsuppdrag som rör Svartbäcken 1:10 Fyrishov, uppdrag 12, är inte 
avslutad och frågor kring badhusets utveckling utreds fortfarande. I väntan på detta 
görs en delleverans av utvecklingsplanen som omfattar åstråket. Detta för att kunna 
inleda en planläggning och ett genomförande av allmänt tillgängliga grönytor längs 
Fyrisån.  

Den här delen av utvecklingsplanen har sitt fokus på de allmänna ytorna och redovisar 
hur ett sammanhängande åstråk och en ny stadsdelspark kan ta plats i området och 
hur detta kopplar till det direkta närområdet, intilliggande stadsdelar och den växande 
innerstaden. En ny detaljplan krävs för att komma till ett genomförande av ett 
tillgängligt åstråk och park i närtid.  

En förutsättning för att ge plats åt allmänt tillgängliga ytor såsom gång- och cykelstråk 
längs ån samt park och idrott är att ta bort eller flytta campingverksamheten. Ett PM 
kring campingen, Camping i Uppsala kommun, är bilagd utvecklingsplanen (bilaga 3). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens mark- och exploateringsutskott 28 maj 
2024 § 38 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024 
• Bilaga 1, Utvecklingsplan för del av Fyrishovsområdet 
• Bilaga 2, Sammanställning digital dialog Fyrishovsområdet 
• Bilaga 3, PM Camping i Uppsala 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar i första hand 
att återremittera ärendet för att göra en samlad helhetsbedömning av området och de 
av kommunfullmäktige fastställda delar som även infattar utredning av 
badanläggningen, idrottsytor, möjliggör byggrätter och tillse helheten för området, 
innan planläggning påbörjas 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand 
att avslå att-sats 1 och 2 
att bifalla att-sats 3 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasaris 
(C) yrkande. 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
att avslå att-sats 1 och 2  
att bifalla att-sats 3 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasaris (C) 
återremissyrkande mot att avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter den första att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot av slag och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer därefter den andra att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot av slag och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 

Ordföranden ställer slutligen den tredje att-satsen i mark- och exploateringsutskottets 
förslag mot av slag och finner att kommunstyrelsen bifaller att-satsen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD)reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Det är mycket positivt att vi utvecklar åstråket runt Fyrishovsområdet. Det har vi haft som 
ambition under längre tid. Vi är positiva till både bildandet av nya parker och badplatser. 
Men vi saknar helhetsperspektivet i ärendet, med exempelvis planerna för hur Fyrishov 
ska utvecklas framåt. För oss blir det svårt att ta ställning till enskilda delbeslut om vi inte 
har en helhetsbild där de ekonomiska förutsättningarna tydliggörs. Det beslut som 
fullmäktige beslutade om 2022 gällande utvecklingsplan för hela fastigheten rör dels 
stadens växande behov av grönytor, idrottsanläggningar, bostäder och säkra tillgången 
till stråket längs Fyrisån samtidigt som möjligheten att hantera parkeringar för befintliga 
verksamheter säkras. Därför yrkade vi på att ärendet skulle återremitteras för att göra en 
samlad helhetsbedömning av området och de av kommunfullmäktige fastställda delar 
som även infattar utredning av badanläggningen, idrottsytor, möjliggöra byggrätter och 
tillse helheten för området innan planläggning påbörjas.  
Att det finns tillgång till ställplatser centralt i en levande attraktiv stad är viktigt. 
Dessutom ser vi ett värde och att det finns ett behov av camping. Den behöver såklart inte 
drivas av kommunen utan kan med fördel drivas av annan aktör. Vi är positiva till att en 
utredning av framtida campingverksamhet kommer till men menar att den borde göras 
parallellt med ett helhetsgrepp för området och yrkade därför återremiss. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden med 
följande motivering: 
Vi kristdemokrater är inte principiellt mot att flytta campingplatsen vid Fyrishov, men 
anser att beslut om detta bör fattas först när det finns ett fullgott alternativ. Sunnersta 
camping är redan borttagen och om Fyrishov tas bort finns ingen stadsnära camping i 
Uppsala kvar.  
KD välkomnar en utredning av campingplatser och anser att det behöver finnas betydligt 
större möjligheter att besöka Uppsala med husbil och genom övernattning på camping 
med stuga, tält eller husvagn. Kommunen är inte bästa aktör att bedriva 
campingverksamhet och därför bör möjligheten för privata aktörer att driva camping 
undersökas. Vi yrkade därför avslag på parkutveckling på Fyrishovscampingens område 
innan campingfrågan är löst. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är glädjande att Fyrishovsområdet utvecklas med ett sammanhängande åstråk och 
en ny stadsdelspark med plats för möten, aktiviteter och återhämtning. Genom att 
koppla ihop närområdet med intilliggande stadsdelar möter man även den växande 
innerstadens behov av grönytor. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är dåligt att ett liknande beslut fattas innan det finns klara alternativ, som varit ute 
på remiss, avseende nya citynära campingplatser. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 196  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 11 juni 
2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till handlingarna. 

Beslutsunderlag 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2024-05-26-2024-06-06 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 197  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 11 juni 
2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Avveckling av IT-komponenten Infracontrol 
• Månadsbrev EST maj 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 198  

Utredning av möjlig samordning och 
utveckling av evenemangsverksamheten i 
Uppsala kommunkoncern 
KSN-2023-00204 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förklara uppdraget från den 8 mars (§43) avslutat och att lägga rapport 
med bilagor till handlingarna, 

2. att uppdra åt kommunledningskontoret att snarast arrangera en politisk 
workshop om Uppsala kommuns vision och inriktning för evenemang i 
Uppsala kommun, samt 

3. att samtliga partier i kommunfullmäktige ska få delta på den politiska 
workshopen. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen uppdrog den 8 mars 2023 (§ 43) till kommunledningskontoret att i 
samarbete med berörda parter utreda och lämna förslag på hur kommunkoncernens 
evenemangs- och upplevelseverksamhet kan utvecklas och samordnas. Förvaltningen 
har utrett frågan och redovisar i föreliggande ärende sina slutsatser för utveckling av 
verksamheten. Eftersom ett omfattande utvecklingsarbete inletts i och med 
utredningen ges nu inga rekommendationer om förändring av organisation, roller eller 
finansiering. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 2024-06-04 
• Bilaga 1, Rapport, Utredning av Uppsala kommuns evenemangsverksamhet 
• Bilaga 2, Definitioner, bakgrund, genomförande  
• Bilaga 3, Omvärldsanalys av mål och strategier (Placebrander) 
• Bilaga 4, Sammanfattning av dialogmöten med arrangörer  
• Bilaga 5, Förslag till upplägg och deltagande politisk workshop 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar att samtliga partier i kommunfullmäktige skall få 
delta på den politiska workshopen. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V), Linda Eskilsson (MP) och 
Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till föreliggande förslag och Alexander von Uckermanns 
yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag reviderat enligt 
Alexander von Uckermanns (SD) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 199  

Remiss av Miljö- och klimatprogram 
KSN-2024-01503 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att under etappmål 10 ändra målet om den genomsnittliga krontäckningen i 
Uppsala kommun till 30% till år 2034, samt 

2. att med ändringen ovan remittera förslag till Miljö- och klimatprogram i 
enlighet med ärendets bilaga 1 till samtliga nämnder och bolagsstyrelser i 
Uppsala kommun samt miljö- och klimatberedningen. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2023 §39 att uppdra till 
kommunstyrelsen att revidera miljö- och klimatprogrammet.  

Ett förslag till program har tagits fram i samarbete mellan kommunledningskontoret 
och förvaltningar och bolag i kommunkoncernen. Revideringen omfattar delar av 
programmet. De större förändringarna berör etappmål i behov av uppdatering samt 
omhändertagande av ny styrning om klimatanpassning.  

Inför programmets beredning i kommunstyrelsen och antagande i 
kommunfullmäktige föreslås programmet remitteras till samtliga nämnder och bolag 
samt miljö- och klimatberedningen för yttrande. För att omhänderta förändringar i 
programmets styrning avses även tillhörande handlingsplan revideras, vilket 
behandlas i ett eget ärende. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 13 maj 2024 
• Bilaga 1, remissversion Miljö- och klimatprogram 
• Bilaga 2, följebrev 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att stryka målet om att minst 85% av livsmedlen ska vara ekologiska  
(2) att lägga till ett konkret mål om att andelen lokalproducerat livsmedel som köps in 
och serveras av verksamheter som finansieras av Uppsala kommun ska öka  

Ehsan Nasari (C) yrkar 
(3) att minskning av växthusgasutsläppen i Uppsala ska vara minst 14% per år  
(4) att kommunkoncernägda fastigheter har solenergianläggningar år 2025, där det är 
möjligt  
(5) att under rubriken ”Övergripande mål – Klimatanpassat Uppsala senast 2040” skriva 
in följande: En långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplan ökar den 
biologiska mångfalden  
(6) att under etappmål 9 ändra årtalet om att översvämningsrisker kopplade till skyfall 
och höga flöden ska vara åtgärdade på platser med störst påverkan på viktiga funktioner 
för samhället och större bebyggelsekluster till 2028  
(7) att under etappmål 10 ändra målet om den genomsnittliga krontäckningen i Uppsala 
kommun till 30% till år 2034. 

Alexander von Uckermann (SD) yrkar avslag på ärendet.  

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Ehsan Nasaris (C) yrkanden (3)-(7) 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) jämkar sig med 
Ehsan Nasaris (C) yrkande (7). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1) och (2) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkanden (3), (4), (5) och (6) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasaris (C) yrkande 
(7). 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag 
reviderat i enlighet med Ehsan Nasaris (C) yrkande (7). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) yrkanden. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan Nasaris (C) 
yrkanden. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
motivering: 
Våra partier har tidigare varit kritiska mot beslutet om 100% ekologisk mat och anser inte 
att 85% heller är ett bra mål att sätta. Vi ser hellre att det finns mål om mer närodlad mat 
för att stödja näringsidkare i vår kommun och stärka självförsörjningen. 

Alexander von Uckermann (KD) reserverar sig mot beslutet. 

 




